
ПРОТОКОЛ №01 

от заседание на Общото събрание на ФЖМК, 
проведено на 05 октомври 2020 г., от 10,00 часа чрез платформа Teams 

 
Присъстваха: проф. д-р Веселина Вълканова – Декан,  проф. д.н. Андреана Ефтимова, проф. д-р Грета 

Дерменджиева, проф. д-р Луливера Кръстева, проф. д-р Николай Михайлов, проф. д-р Теодора Петрова, проф. д-р 
Тотка Монова, проф. дфн Христо Кафтанджиев, доц. д-р Бисер Златанов, доц. д.н. Вяра Ангелова, доц. д-р Дияна 
Петкова, доц. д-р Ефрем Ефремов, доц. д-р Жана Попова, доц. д-р Мануела Манлихерова, доц. д-р Марин Бодаков, доц. 
д-р Мария Попова, доц. д-р Мила Серафимова, доц. д-р Милена Цветкова, доц. д-р Орлин Спасов, доц. д-р Поля 
Иванова, доц. д-р Светлана Станкова, доц. д-р Светлозар Кирилов, доц. д-р Симеон Василев, гл. ас. д-р Антоан 
Божинов, гл. ас. д-р Георги Александров, гл. ас. д-р Екатерина Титова Станковски, гл. ас. д-р Калин Калинов, гл. ас. д-р 
Лора Симеонова, гл. ас. д-р Мая Василева, гл. ас. д-р Мая Стоянова, гл. ас. д-р Мирослава Ценкова, гл. ас. д-р Никола 
Вангелов, гл. ас. д-р Николай Колев, гл. ас. д-р Ралица Ковачева, гл. ас. д-р Стилиа-Фелиси Паунова, гл. ас. д-р Юлия 
Йорданова-Панчева, ас. Анета Милкова, Георги Филипов, Виктория Гетова, Габриела Михайлова, Георги Радунчев, 
Елеонора Дъбова, Стела Копринкова, Христина Пилева, Янко Станчев, Мариела Николова.   

Редуцирани: проф. д.н. Венцислав Димов, гл. ас. д-р Димитър Найденов.  

Отсъстваха: доц. Георги Лозанов, доц. д-р Ясен Бойчев, гл. ас. д-р Лъчезар Точев, гл. ас. д-р Петър Айолов, 
Теодора Къцова. 

Доц. д-р Ефрем Ефремов, председател на Общото събрание, обяви заседанието за открито. Той помоли 
членовете на Общото събрание да отдадат почит с едноминутно мълчание на без време отишлите си колеги доц. д-р 
Мария Дееничина и доц. д-р Светослава Ковачева.  

Съгласно чл. 26 (4) на Закона за висшето образование и чл. 42 (4)  на ПУДСУ Факултетният съвет на Факултета 
по журналистика и масова комуникация със свое решение от 10 септември т.г. определи структурния състав на 
тазгодишното ОС в съответствие с нормите по чл. 26 (3) ЗВО и чл. 41 (1) на ПУДСУ, изхождайки от актуалния брой на 
членовете на академичния състав на ФЖМК, а именно 53 души списъчен състав: 43 души преподавателски състав, 1 
докторант, 8 студенти, 1 представител на администрацията. 

Поради преминаване на г-жа Анета Милкова на щат към Факултета по журналистика и масова комуникация, 
общността на докторантите на свое легитимно заседание, проведено на 12 октомври 2020 г., избра за свой 
представител в Общото събрание редовния докторант Георги Филипов. С това всички квоти на общностите са 
запълнени и събранието е свикано по Правилник и в пълен състав. 

На свое заседание от 10 октомври 2019 г. Общото събрание на ФЖМК избра Мандатна комисия с трима членове, 
председател и замесник-председател. На база на решението на Факултетния съвет за структурния състав на Общото 
събрание Мандатната комисия е проследила изборите на представители на общността на докторантите за попълване 
на тяхната квота и е определила на база на легитимно преведените избори списъчния състав на Общото събрание и 
проследи регистрацията и набирането на необходимия за легитимното му протичане кворум. 

Давам думата на доц. д-р Мария Попова, председател на Мандатната комисия, да докладва легитимността на 
Общото събрание. 

Доц. д-р Мария Попова, председател на Мандатната комисия на Общото събрание: Уважаеми колеги, до 
започване на заседанието са се регистрирали 46 души от списъчния състав на ОС, който е 53 души, редуцирани са 2 
души. Заседанието е свикано редовно с 14 дневно предизвестие и съгласно чл. 12 (4) от Правилника за устройството и 
дейността на Софийския университет „Свети Климент Охридски” заседанието има необходимия кворум за легитимното 
му провеждане (не по-малко от 2/3 от списъчния състав) и може да започне. 

Доц. д-р Ефрем Ефремов: Благодаря на доц. д-р Мария Попова и на основание на чл. 44 (1) предлагам за 
протоколчик на събранието г-жа Мариела Николова. Ако нямате други предложения, моля да гласуваме. 

След проведеното явно гласуване:  
списъчен състав - 53 
регистрирани  - 46  
редуцирани - 2 
отсъстващи - 5 
гласували “ЗА” - 29 
против - 5  
въздържал се - 0 

Предложението беше прието. 
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Доц. д-р Ефрем Ефремов:  Предлагам на членовете на Общото събрание следния дневен ред:  

1. Избор на заместник-председател на Общото събрание.  
2. Отчет на Декана и заместник-деканите  
3. Обсъждане и приемане на отчета на деканското ръководство. 
4. Частични избори за попълване на квотите на хабилитираните и нехабилитираните преподаватели на 

Факултетния съвет 
5. Частични избори за членове на Комисията по атестирането 
6. Разни. 
 
Имате ли други предложения по дневния ред? Ако няма, който е съгласен, моля да гласуваме. 

След проведеното явно гласуване:  
списъчен състав - 53 
регистрирани  - 46  
редуцирани - 2 
отсъстващи - 5 
гласували “ЗА” - 39 
против - 0 
въздържал се - 0 

Общото събрание прие така предложения дневен ред. 
 
Доц. д-р Ефрем Ефремов: Преминаваме към ПЪРВА ТОЧКА от дневния ред. Колеги, моля за Вашите 

предложения за заместник-председател на общото събрание. 

Доц. д-р Марин Бодаков: Колеги, първо бих искал да изразя голямата си тъга за колегите доц. Дееничина и доц. 
Ковачева. Моето предложение е доц. д-р Светлана Станкова. Мисля, че тя ще бъде достоен заместник на доц. 
Светослава Ковачева. 

Доц. д-р Ефрем Ефремов:  Колеги, ако нямате други предложения, бих искал да Ви уведомя, че гласуването 
следва да се проведе тайно на урна. Предлагам то да се извърши в дните 6, 9 и 10 ноември 2020 г. в стая №11 на 
ФЖМК. Както знаете има избрана Комисия по провеждане на изборите, която е в състав: 

Председател: Доц. д-р Светлозар Кирилов 
Зам.-председател: доц. д-р Поля Иванова 
Членове: доц. д-р Жана Попова 

 гл. ас. д-р Мая Василева 
 гл. ас. д-р Антоан Божинов 
 гл. ас. д-р Георги Александров 
 Георги Радунчев 

Доц. д-р Светлозар Кирилов, председател на Комисията по провеждане на изборите обяви:  

След проведеното на 6, 9 и 10 ноември 2020 г., тайно гласуване на урна на членовете на ОС участваха 34 
души (действителни бюлетини 34) от 46 регистрирани на заседанието проведено на 5 ноември 2020 г.  

Гласували „за“ доц. д-р Светлана Иванова Станкова – 31 гласа 

В резултат от гласуването доц. д-р Светлана Иванова Станкова бе избрана за зам.-председател на 
Общото събрание на Факултета по журналистика и масова комуникация с 31 гласа „ЗА“. 

Доц. д-р Ефрем Ефремов: Преминаваме към ВТОРА ТОЧКА от дневния ред - отчет на Декана и заместник-
деканите. Давам думата на професор Вълканова. 

Проф. д-р Веселина Вълканова, Декан на ФЖМК:  

Уважаеми колеги, преди година получих доверието на значително мнозинство от академичния състав на нашия 
факултет. През тази година работихме главно за да заслужим това доверие и да спечелим доверието на цялата 
колегия. 

На първо място искам да изразя своята благодарност към всички колеги – студенти, преподаватели, служители, 
които в тази сложна, необичайна година, изпълнена с предизвикателства, изискваща нестандартни решения и особено 
енергични, незабавни действия, помогнаха на екипа на Декана за справяне със ситуацията и за решаване на нетърпящи 
отлагане проблеми, за вземане на спешни мерки свързани с тази ситуация.  

В същото време учебните, изследователските, административните, ремонтните дейности не спряха, напротив - 
отбелязват интензитет, по-голям от този в нормалната обстановка на минали години. 
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Уважаеми колеги, този доклад ви е изпратен в срока, предвиден от ПУДСУ, качен е на сайта, видели сте го, 
надявам се, няма да повтарям написаното в него.  

Ще обобщя и конкретизирам основните дейности, като предварително искам да подчертая, че всички са плод на 
обмислена, координирана работа, част от управленската политика на екипа, начело на който съм.  

Миналата година, в мандатната си програма, аз наблегнах върху ключовите думи стабилност, развитие и 
комуникация  - става дума за политики, които поддържахме през годината и ще продължим да осъществяваме до края 
на мандата. 

Осигуряването на стабилност и развитие, а и на комуникация – навън и навътре, беше важно за нашия факултет, 
който известно време сякаш беше изпаднал в безтегловност. От година работим върху приоритета, свързан с престижа 
и развитието на ФЖМК, и наши партньори, студенти, докторанти, преподаватели и колеги от практиката споделиха 
удовлетвореност от постигнатото през това кратко време. Следователно, усилията ни са видими за непредубедените, за 
общността, която има позитивна нагласа, интересува се от бъдещето и развитието на нашия факултет. 

Политиките на Факултета бяха неотклонно отстоявани. Основното, от което сме се водили през тази една година, 
беше защитата на интересите и на преподавателите, и студентите, и на администрацията – дори в рамките на 
общоуниверситетската солидарност и единство. Примерите за действия и стъпки  в тази посока са много:  

 от овладяването на бюджетния  дефицит,  
 през отстояването на технологичната обезпеченост, свързаността и оборудването на факултета,  
 през получаването на подкрепа от Ректора за осъществяване на неотложни ремонти (в това число и ремонт на 

двора и цялото прилежащо пространство, които се нуждаят от облагородяване. За целта ние разработваме проект, 
който ще послужи пред Министерство на културата), 

 до получаването на подкрепа за разкриване на нови щатни бройки в администрацията – за системен 
администратор, специалист информационни дейности, за работник по поддръжка на сградата, за хигиенисти – много 
важни дейности предвид ситуацията и работата от дистанция или при необходима почасова дезинфекция на сградата. 

По отношение на академичния състав на Факултета по журналистика и масова комуникация − обявени бяха 14 
конкурса за академични длъжности на свободни или заети собствени бройки на факултета, шестима нови колеги 
приехме в нашия състав, 8 колеги получиха по-високо академично звание за изтеклата година. Трябва да продължи 
разширяването на академичния състав на факултета, сега сме, макар и с малко, повече от миналата година, макар да 
претърпяхме трагични загуби на непрежалими наши колеги, които винаги ще помним.  

Поздравявам нашите нови колеги, които от тази година са членове на нашия академичен състав: 
 Ас. Анета Милкова – Катедра „Комуникация и аудиовизуална продукция“; 
 Гл. ас. д-р Екатерина Титова-Станковски – Катедра „История и теория на журналистиката“; 
 Гл. ас. д-р Лора Симеонова – Катедра „Пресжурналистика и книгоиздаване“; 
 Доц. д-р Мила Серафимова – Катедра „Комуникация, връзки с обществеността и реклама“; 
 Гл. ас. д-р Николай Колев – Катедра „Радио и телевизия“; 
 Доц. д-р Симеон Василев – Катедра „Комуникация и аудиовизуална продукция“. 

Колеги, пожелавам ви успех и работата с нас и със студентите да е удовлетворяваща за Вас! 
Попълването на академичния състав с нови преподаватели по водещи дисциплини от нашите учебни планове е 

важно за разширяване и обогатяване на преподаваните знания и умения, за разширяване на методологиите, добавя 
научен капацитет и съдейства за академичното развитие на факултета.  

От друга страна, обновяването на материално-техническата база и развитието на инфраструктурата за учебна и 
изследователска дейност е акцент в нашата работа, защото ние работим в доста тежка ситуация. В сграда, която се 
нуждае от непрекъснати ремонти. В същото време тя е паметник на културата и всичко това е много трудно за 
осъществяване. Бюджетните средства за капиталови ремонти са много малко, но както сградата и нейните условия, така 
и техниката са изключително важни за нашата работа и обуславят всички останали дейности.  

Уважаеми колеги, от 8 март 2020 г., на практика 5 месеца след началото на мандата на настоящото деканско 
ръководство, заради пандемията бяхме поставени в ситуация на:  

 неприсъствени учебни занятия и необходимост от поддържане на образователния процес през летния 
семестър чрез дистанционни средства; 

 изпитни сесии, защити на дипломни работи и публични защити на дисертации в онлайн среда; 
 преустановени конференции и реорганизиране в онлайн среда на кръгли маси, дискусии, публични лекции, 

културни събития, катедрени и факултетни съвети; 
 отменени тържествени промоции за връчване на дипломите на абсолвентите; 
 ограничена присъствената работа на администрацията, за което всяка седмица бяха подготвяни графици за 

осигуряване на минимума служители за поддържане дейността на факултета; 
 изцяло електронно движение на документи, кореспонденция и онлайн комуникация. 
Ситуацията изискваше спешни и най-вече енергични действия за бързо преструктуриране на дейности, 

преработка на процедури, методологии, подходи – на преподаване, изпитване, организация на работата, по провеждане 
на журита за заемане на академични длъжности, по предварителното обсъждане на докторски дисертации в първичното 
звено, по защитите на дисертации, по академични заседания и комисии.  
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Наложи се бързо да се адаптираме към ситуацията и хвърлихме огромни усилия по организацията на графици, 
принципи и форми на провеждане на занятия, изпити, на реорганизацията на администрацията и координация между 
преподаватели, студенти, служители, докторанти, ректорска администрация. 

Натрупахме бързо опит за електронно дистанционно обучение − в началото по електронната поща, постепенно 
чрез Moodle, Zoom и др. платформи и може да се каже, че много преподаватели вече предлагат едно истинско 
интерактивно електронно обучение.  

Въпреки всички предизвикателства, трудности и нестандартни ситуации, годината беше образователно и научно 
пълноценна.  

Учебната дейност и предлагането на висококачествено обучение на студентите от трите образователни степени 
е приоритет на деканското ръководство, който през изминалата неординарна година трябваше да бъде реализиран 
наред с традиционните методи както в нормална академична среда, така и в онлайн платформи и чрез дистанционни 
средства. 

През учебната година бяха:  
 актуализирани десетки учебни програми, 
  бяха направени промени в учебните планове на ОКС „бакалавър“ и „магистър“, 
 бяха разработени основни научни направления, по които да се извършва обучението в ОНС „доктор“; 
  започна работа по разработка на учебен план на нова магистърска програма на английски език „Дигитални 

медии и комуникации“,  
 През учебната 2019/2020 г. учебният план на магистърската програма „Международна журналистика“ премина 

процедура по актуализиране и стартира успешно за новата академична година с пълна група от шест души.  
 Учебната комисия и ФС взеха решение за оптимизиране на броя на магистърските програми за настоящата 

учебна година и тази година приемът е по-висок с 43 % в сравнение с миналата година; 
 Започнахме работа по преработката на учебните планове за бакалавърските специалности. 
В това отношение много полезна е дейността на новосъздадената Учебна комисия, която работи за 

организацията на учебния процес, за синхронизиране на промените в учебните съдържания и методологии и върху 
актуализации на учебни планове и програми.  

Хвърлихме много усилия да организираме учебния процес и да разработим процедури, стандарти, насоки за 
студенти и дипломанти, които подобриха организацията и оптимизираха работата: 

 Още в началото на мандата Деканското ръководство предложи на Факултетния съвет единно за всички катедри 
„Ръководство за изготвяне и защита на дипломни работи за студентите от ОКС „бакалавър“ и „магистър“ на Факултета 
по журналистика и масова комуникация“ - методическите насоки и изискванията към дипломния текст са важни за 
подготовката и защитата на дипломна работа в ОКС „бакалавър“ и ОКС „магистър“ за всички форми на обучение в 
специалностите на Факултета по журналистика и масова комуникация. Да напомня, че до миналата година на сайта бяха 
качени 5 различни ръководства на 5-те катедри, с повече или по-малки разминавания между стандарти и изисквания, 
което объркваше студентите. Чрез приемането от Факултетния съвет на единно ръководство за подготовка и защита на 
дипломни работи във Факултета бе преодоляно дългогодишно разделение между катедрите и държавните изпитни 
комисии в изисквания, критерии, оптимизира се както работата на дипломантите, така и работата на всички, заети в 
процеса по дипломиране – научни ръководители, членове на комисии, рецензенти, инспектори на катедри. Определено 
го отчитам като успех. Доказахме, че като факултет можем да се обединяваме, не само да се разделяме. 

 Заедно с Ръководството изготвихме цялостна „Процедура за изготвяне и защита на дипломни работи за 
студентите от ОКС „бакалавър“ и „магистър“ на Факултета по журналистика и масова комуникация“, която бе 
публикувана на сайта на ФЖМК и която работи вече в рамките на две държавни сесии.  

Отчитаме като успешна държавната изпитна сесия през месец юли, организирахме я дистанционно в 
платформата Zoom, като всички изпитни комисии се справиха успешно с организацията и провеждането на дипломните 
защити. За функционалното и безпрепятствено протичане на защитите на дипломни работи бе закупен лицензиран 
пакет на приложението. 

 По-голямата част от летния семестър на учебната 2019/2020 г., както и лятната и поправителната сесии 
преминаха изцяло в дистанционна форма на преподаване и оценяване.  

Уважаеми колеги, немалка част от усилията ни през тази година бяха свързани с организацията на 
дистанционното обучение. За тази цел: 

 Непрекъснато информирахме за възможностите на платформата Мудъл, за уебинари и обучителни материали; 
 Деканското ръководство проучи и изготви първоначални Указания за провеждане на обучението през летния 

семестър на уч. 2019/2020 г., които бяха разпространени чрез уеб страницата и по имейл;  
 Създадохме механизъм по издаване и придвижване на изпитните протоколи; 
 В ход се съобразявахме с препоръки и правехме изводи за подобряване на дистанционното електронно 

обучение; 
 Започнахме подготовката за академичната 2020/2021 г. още в края на 2019/2020 г., като на сайта още през 

юли, за информация на кандидат-студенти и студенти, родители и преподаватели бяха публикувани на уеб страницата 
на ФЖМК примерни варианти за организацията на зимния семестър; 

  Зимният семестър на настоящата учебна година за студентите задочно обучение се проведе основно в 
дистанционна форма, съобразно заповед на Ректора за удължаване на неприсъственото обучение, а за зимния 
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семестър Факултетният съвет на ФЖМК от 10 септември т.г. взе решение за хибридна форма на обучение през зимния 
семестър на академичната 2020/2021 г. В момента има заповед на Министъра на образованието, на чието основание аз 
пуснах заповед за онлайн форма на обучение до 12 ноември 2020 г. Още днес ще Ви изпратим материали за 
Факултетен съвет, на който аз ще внеса доклад за продължаване на обучението онлайн до края на семестъра. Ако 
членовете на Факултетния съвет ме подкрепят, ще издам нова заповед за да завършим зимния семестър в 
дистанционна форма. Основанията за това не са малко, ситуацията крие рискове за здравето на студенти, 
преподаватели и служители. 

Уважаеми колеги, нашите усилия са насочени главно към нашите студенти. Благодарим на Факултетния 
студентски съвет за регулярните срещи и за комуникацията, така се родиха и осъществиха някои добри инициативи. 

Благодарим на студентските представители във Факултетния съвет и в Общото събрание, непрекъснатата 
връзка с тях много ни помогна особено в тежкия карантинен период и при организацията на дистанционното обучение.  

Благодарим на цялата студентска общност за съдействието и партньорството през цялата година! 
Немалко е свършено и в научноизследователската и публикационната дейност: 
 Екипи от ФЖМК работиха по проекти на МОН и по тематични проекти към ФНИ, по които са публикувани пет 

научни монографии и сборници, някои с участието на докторанти;  
 Проведени са 2 публични лекции, 3 национални конференции и 1 международна конференция, дискусии, 

работилници и семинари, общо факултетен докторантски семинар, някои събития, върху които бяха вложени огромна 
енергия като Кръглата маса „Обществените медии в България – управление, регулация и програмни политики“, която 
щеше да се проведе на 18 март 2020 г., бяха отменени, кръглата маса е пренасочена за март 2021 г.  

 Научната конференция на Факултета по журналистика и масова комуникация „Качествена журналистика и нова 
комуникационна среда“ се проведе в Тиймс при голям успех и с международно участие. 

 През учебната 2019-2020 г. излязоха 13 книги на преподаватели, студенти и докторанти, два нови броя на 
учебният вестник „Алма Матер“ и две студентски учебни списания – „Улици“ и „Утопии“. 

 Непременно трябва да бъде отбелязано отпечатването на сборника от конференцията на CEECOM 
„Communication Management: Theory and Practice in the 21st Century“ – такива събития ни доближават към световната 
научна общност. 

И научният форум, и сборникът посветихме на един важен юбилей за българската научна и академична общност 
– 45-ата годишнина от създаването на Факултета по журналистика и масова комуникация при Софийския университет 
като самостоятелно академично звено за обучение на студенти за системата на социалната комуникация, 
журналистиката и медиите. 

Двадесет и седми том на Годишника на ФЖМК излезе скоро от печат, томовете на Годишника не само регулярно 
се публикуват на хартия, но и се индексират от The Central and Eastern European Online Library (CEEOL) −  и така 
пълното съдържание на нашето официално научно списание се индексира автоматично от десетки свързани електронни 
библиотеки по цял свят и става достояние на широк кръг изследователи.  

Предприети са всички стъпки за рефериране на Годишника на ФЖМК в Web of Science и Scopus. Реферирането 
се предхожда от продължителен мониторингов процес над кандидатстващите издания, в който се следи за 
присъствието на задължителни реквизити при оформлението на статиите, за разпознаваемостта на автори, рецензенти, 
редакторски борд в международните бази данни, за въведено двойно сляпо рецензиране, за специфичен начин на 
цитиране и т.н.  

Годишникът на ФЖМК беше първият от годишниците на Софийския университет, който изпълни изискванията за 
рефериране и вече е достъпен на специално създаден официален сайт на Годишниците на СУ.  

По отношение на докторантски програми и обучение за учебната 2019-2020 г. във ФЖМК се обучават 70 
докторанти, а новоприетите докторанти бяха 21. Защитилите докторска степен са 15 докторанти и 3 са в процедура по 
публична защита. Със задоволство отбелязвам, че има тенденция на повишаване на броя на докторантите, които 
успешно защитават дисертациите си. През изминалата година отчислените докторанти превишават с много малко 
защитилите докторанти, което показва висока резултатност на докторантското обучение във ФЖМК.  

Мисля, че са резултатни обучителните семинари на Кларивейт Аналитикс с докторанти, ние организирахме в 
края на февруари семинар на тема: „Намиране и анализ на полезна научноизследователска информация в Web of 
Science Core Collection и как и къде да се публикуват научни изследвания“.  

Презентатор беше Христина Шербанова, Продуктов специалист за продуктите на Кларивейт Аналитикс от Бикам 
Плюс ООД - официален представител на Web of Science Group за България.  

През учебната 2019-2020 г. излезе научният докторантски сборник „Медии и комуникации“, който засяга широк 
кръг от тематични и изследователски полета като и е още една възможност за публикуване. Надявам се сборникът да се 
превърне в поредица сборници с докторантски текстове, с които докторантите да заявявят постиженията си пред 
научната общност.  

В областта на постдокторантурата - бяха разработени вътрешни правила и процедура за обявяване на конкурси 
за млади учени и постдокторанти, бяха обявени четири щатни бройки в категорията „постдокторанти“ за длъжността 
„признат изследовател R2” на срочен трудов договор на 4-часов работен ден за 6 месеца. Нашите постдокторанти 
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добавят научен капацитет към публикационната и изследователската дейност на академичния състав. Надявам се 
подкрепата от държавата по програмата Млад учен на продължи. 

 
По отношение на международните членства и партньорства на ФЖМК искам да подчертая изключителния 

напредък с по отношение на сътрудничеството ни с фондация „Конрад Аденауер“ – Медийно бюро за Югоизточна 
Европа.  

Още в началото на мандата, на 7 ноември 2019 г., бе подписан Рамков договор за сътрудничество с Konrad 
Adenauer Stiftung Media Programme SEE. 

Успешното начало бе поставено с първата лекция от цикъла Adenauer Lecture − на журналиста Щефан Детйен,  
организирана от Факултета по журналистика и масова комуникация на Софийския университет „Св. Климент Охридски“ и 
Медийната програма за Югоизточна Европа на фондация „Конрад Аденауер“.  

Втората лекция от Adenauer Lecture ще се проведе на 2 декември от 11 ч. в Аула Магна на ФЖМК, ако 
епидемиологичната ситуация го позволява. Гостът, който е поканен, е Петър Фрей, главен редактор на ZDF. 

Медийната програма на Фондацията за Югоизточна Европа учреди стипендии за студенти „бакалавър“ и 
„магистър“ за зимния семестър на новата академична година. Студентите Светослава Шикова и Виктория Костова от 
ФЖМК са сред първите носители на новата престижна студентска стипендия „Аденауер“. 

Медийното бюро за Югоизточна Европа на Фондацията „Конрад Аденауер“ направи дарение на ФЖМК за 
оборудване на модерен нюзрум във факултета за обучение по пресжурналистика и онлайн медии в размер на 10 000 лв.  

Изказваме голяма благодарност на „Конрад Аденауер“ – Медийната програма за Югоизточна Европа и лично на 
г-н Хендрих Зитих за отличната възможност студентите по журналистика да бъдат обучавани в съвременни условия и с 
най-модерна техника. 

Сътрудничеството с европейските организации EJTA и  ECREA продължава своето развитие. 
Членството в ECREA обезпечава колегията с информация за значими академични форуми, конференции и 

изследвания.  
Факултетът продължава да развива международното си присъствие в областта на образованието като изпраща и 

приема студенти по програма Еразъм. 
С цел насърчаване на студенската мобилност от началото на мандата на новото ръководство е изготвена и 

публикувана на уеб страницата на ФЖМК Процедура за признаване на оценки от изпити, положени в чуждестранни 
университети в рамките на обучение по програма „ЕРАЗЪМ“, която да подпомага студентите в администриране на 
признаването на техния образователен опит в партньорските университети.  

По отношение на управление на финансите на нашия факултет още от началото на мандата Деканското 
ръководство работи по оптимизация на бюджетните разходи и по признаване на бюджетните приходи. По предложение 
от Декана до Академичния съвет бяха нанесени корекции в приходната част на финансовия отчет на Софийския 
университет за 2019 г. В резултат на нашите енергични действия и интензивна работа с финансовите и счетоводни 
отдели на Софийския университет и с техните ръководители бюджетната година бе отчетена финансово без дефицит. 
Така на практика, макар и с малък плюс, се наредихме до едни от малкото факултети в СУ, които не са на бюджетен 
дефицит − ФМИ, ФНОИ и ЮФ. 

Предвид големия планиран дефицит на ФЖМК за 2020 г. сме предприели стъпки за оптимизация на бюджета и 
увеличаване на приходите. 

Във връзка с техническата обезпеченост на факултета - за целите на обучението през изминалата година се 
обединихме около необходимостта залите и аудиториите да бъдат оборудвани с нови устройства за мултимедийни 
презентации и други средства за визуализация на учебните материали.  

За целта още в началото на мандата бяха закупени и монтирани два мултимедийни монитора в 13 и в 61 зала за 
оптимизация на визуализацията в процеса на обучение и работата в онлайн среда. 

Доставен и монтиран мултимедиен монитор в зала 29 с предназначение за повишаване на ефективността на 
представяните материали и доклади на научни журита и процедури за академични длъжности, семинари и 
конференции, заседания на Факултетния съвет, на катедрените съвети, на Учебната комисия, различни видове 
обучения и срещи с партньори на ФЖМК.  

Бяха закупени 18 (осемнадесет) броя мобилни компютри с цел подпомагане на учебния процес и 
изследователските дейности на преподавателите и за обезпечаване на работата на администрацията в неприсъствен 
режим.  

Ще продължаваме да осъвременяваме техническата база, доколкото бюджетът го позволява, а и чрез дарения, 
особено важна е преносимата техника, камери и друга периферия за осигуряване на дистанционното обучение. 

От края на миналия семестър, всъщност от началото на кризата с коронавируса работим по оптимизиране на 
мрежата и свързаността на Ф-та - ясно е, че поради нарасналото натоварване на мрежата и потребление на интернет от 
над 1300 студенти, докторанти и преподаватели във ФЖМК, затова и проучихме съществуващите технически 
възможности, за да бъде увеличен капацитетът на интернет свързаността на сградата на факултета и скоростта на 
постъпващия интернет да бъде повишена от 500 Mb/s на 10 Gb/s. 

Още една допълнителна мярка, която взехме във връзка с техническата база - за да повишим скоростта и 
сигурността на безжичния достъп до интернет за нуждите на обучението в сграда ФЖМК, след експертиза на 
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системните администратори на ФЖМК, съвместно с Изчислителния център бяха предприети стъпки за осигуряване на 
съвременни мрежови устройства от висок клас, което ще раздели потреблението на студенти, администрация и 
преподаватели, ще осигури по-голяма защита на личните данни, платформите и системите, и на практика представлява 
нов тип интернет осигуреност, която ще замени досегашната стихийно, случайно развивана мрежа и окабеляване на 
ФЖМК. 

В това отношение имаме разбирането на Ректората. Надявам се скоро интернет свързаността на нашия кампус 
да бъде оптимизирана и при завръщането ни в учебните зали и кабинети, да можем да преподаваме и общуваме и 
онлайн и дистанционно, в това число и в университетски мрежи и изследователски екипи от България и света. 

През отчетния период в сградата на ФЖМК бяха извършени различни стопански дейности по материалната база 
и сградния фонд – планирани и по необходимост, възлизащи на обща сума близо четвърт милион - 244 147,21 лв. 

Основната грижа на деканското ръководство през първата година от мандата беше надзора и отстраняването на 
проблемите с реконструкцията на западното крило на сградата на ФЖМК (втори етап) и въвеждането му в експлоатация 
с цел осигуряване на здравословни и безопасни условия за труд.  

Ориентировъчната стойност на реално изпълнените СРР по предварителни разчети е около 190 000 лв.  
За обзавеждане на новоремонтираното крило е поискано ново оборудване на стойност около 32 000 лв., за което 

се чака приключването на тръжни процедури и избор на фирма по ЗОП. 
Надяваме се скоро дългоочакваният ремонт на западното крило да приключи и всички колеги, които вече близо 

две десетилетия работеха „временно“ в частично оборудвани или напълно необорудвани учебни помещения, да 
получат условията за пълноценен работен процес. 

След разговори на Декана с Ректора на СУ проф. Анастас Герджиков бяха осигурени необходимите средства и в 
началото на 2020 г. започна и завърши спешният и неотложен ремонт на зала №13. 

Обобщения и перспективи - през периода ноември 2019 – октомври 2020 г. беше постигнато много: създадени 
бяха нов тип организация на учебния процес, на научните и международните дейности, на междукатедрената 
координация, на администрацията, регулярно и по график бяха свиквани ФС и катедрените съвети, заседания на 
комисии и работни групи.  

Успешно премина дистанционното осигуряване на учебния процес през втората половина на летния семестър на 
учебната 2019/2020 г. и в първите месеци на зимния семестър на академичната 2020/20201 г. 

Процедурите и сесиите по дипломирането на завършващите студенти в ОКС „бакалавър“ и ОКС „магистър“ също 
премина успешно, независимо от сложната епидемиологична обстановка. 

През учебната 2019/2020 г. бяха проведени редица научни и професионални събития: конференции, семинари, 
дискусии, срещи с експерти и практици, презентационно-обучителни семинари, успешна беше проектната и 
публикационната дейност. Напредък бе отбелязан в областта на международните партньорства и сътрудничества.  

Направихме възможното за техническото обезпечаване на учебния процес, в това число и чрез 
преструктуриране на бюджета, за закупуване на нова техника и софтуер, успешно завършва реконструкцията на 
западното крило на сградата на ФЖМК, беше ремонтирана и въведена в експлоатация най-натоварената и голяма зала 
във ФЖМК – зала 13.  

През настоящата 2020/2021 г. предстои сериозна работа по: 
  Актуализацията на учебните планове в ОКС „бакалавър“ и адаптирането на учебните програми към 

трансформациите в средата, към потребностите на студентите и на бизнеса; 
 Създаване на нова магистърска програма на английски език Digital Media and Communication; 
 Стимулиране на предлагането на избираеми и факултативни курсове на чужди езици за привличане на по-

голям брой „Еразъм“ студенти и докторанти; 
 Активни действия за регулярно обновяване на материалната база за учебни цели – модернизиране на 

оборудването и техниката в студия, аудитории и семинарни зали; 
 Развитие на електронно дистанционно обучение във ФЖМК; 
 Участие в образователен проект за модернизация на висшите училища; 
 Активизиране на връзките ни с водещи научни центрове у нас и в чужбина. 
 Регулярни връзки и партньорство с представителите на бизнеса, с работодателските организации и с 

потребителите на кадри.  

Уважаеми колеги, 
Изказвам благодарност на заместник-деканите, на деканата и всички служители, на ръководителите на катедри, 

на всички преподаватели, студенти, докторанти, постдокторанти, на обслужващия персонал, които през изминалата 
година съдействаха за постигане на резултатите, отразени в Доклада. 

Напредъкът е на Факултета по журналистика и масова комуникация! 
Благодаря Ви за вниманието. 

Доц. д-р Ефрем Ефремов: Благодаря на професор Вълканова за нейния обстоен доклад. Давам думата на 
проф. д-р Николай Михайлов. 
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Проф. д-р Николай Михайлов, зам.-декан на ФЖМК: Уважаеми колеги, след обстойния, съдържателен и 
аргументиран доклад на Декана на нашия факултет, аз нямам почти какво да добавя. По-скоро ще илюстрирам 
основните тенденции и предизвикателства, които Деканът очерта в своя доклад. Моят ресор обхваща две дейности – 
едната е учебната, а другата административната. По отношение на учебната дейност искам да подчертая казаното от 
проф. Вълканова, а именно ситуацията в която изпаднахме, да провеждаме нашите учебни занятия и научна дейност в 
условията на карантина и дистанционна форма на обучение. Всеки един от нас по един или друг начин е използвал 
дистанционната форма в своята практика, но от 8 март т.г. се наложи изцяло да преминем в този формат. Първата 
задача пред която беше изправен деканския екип беше да успее да консолидира колегите в областта на провеждане на 
дистанционните занятия. Независимо, че първоначално се появиха трудности, мисля че направихме всичко възможно и 
сега ситуацията е коренно различна. Искам да благодаря на всички колеги, че подходиха с разбиране към 
необходимостта да се регистрират, да качват материали, да бъдат търпеливи и толерантни към студентите и към 
изискванията, които са необходими за да не се допусне по никакъв начин понижаване на качеството на учебния процес. 
Доказателствата, че тази необичайна ситуация ни консолидира и успя да създаде в нас едно чувство за постигане на 
успех е това, че интересът към нашите специалности не намалява.  

Единствено бих добавил, към казаното от професор Вълканова, че с усилията на деканското ръководство беше 
създаден открит достъп до ресурсите на библиотеката, тъй като този напрегнат период съвпадна с подготовката на 
дипломните работи. Мнозина от нашите студенти, дипломанти и преподаватели са се възползвали от него.  

По отношение на административната дейност, професор Вълканова напълно ясно и конкретно очерта нещата, 
които са постигнати във факултета, тенденциите и перспективите, които стоят пред нас.  

Още веднъж искам да благодаря на всички колеги, за начина по който се справихме с тази ситуация. Смятам, че 
сега сме много по-уверени в изпълнението на нашите задължения и на нашето призвание да работим като 
преподаватели, професионалисти, учени, академични личности в една трудна, но не непреодолима ситуация. 
Благодаря Ви уважаеми колеги. 

Доц. д- Ефрем Ефремов: Благодаря на проф. Михайлов за внесените уточнения. Давам думата на професор 
Ефтимова. 

Проф. д.н. Андреана Ефтимова, зам.-декан на ФЖМК: Уважаеми колеги, всичко беше много подробно 
изложено в изказването на професор Вълканова. Нашият доклад е доста изчерпателен, но искам да добавя към него 
информация от протеклата преди една седмица международна научна конференция, която премина изключително 
успешно. Конференцията беше много мащабна, проведе се в десет панела с деветдесет участници. В нея се включиха 
участници от десет български университета, като Университета за национално и световно стопанство, Университета по 
архитектура и геодезия, Бургаски свободен университет, Нов български университет, Югозападен университет, 
Великотърновски университет, Икономически университет – Варна, Университет по библиотекознание и информационни 
технологии, Националната художествена академия, Българската академия на науките, както и няколко факултета от 
Софийски университет. Международните организации и учебни заведения, които се включиха са шест – това е едно 
сериозно чуждестранно присъствие. Искам да благодаря на модераторите, които бяха лицето на тази конференция и по 
един перфектен начин организираха дискусиите и работата по панели. Това са – доц. д-р Мануела Манлихерова, доц. 
Георги Лозанов, гл. ас. д-р Мая Василева, проф. д-р Веселина Вълканова, доц. д-р Светлана Станкова, проф. д-р 
Теодора Петрова, доц. д-р Ефрем Ефремов, доц. д-р Дияна Петкова и проф. д-р Николай Михайлов. Искам да 
благодаря и на основните помощници в организацията на конференцията – гл. ас. д-р Мая Василева, гл. ас. д-р Ралица 
Ковачева, гл. ас. д-р Георги Александров, гл. ас. д-р Мая Стоянова, гл. ас. д-р Петър Айолов, гл. ас. д-р Калин Калинов, 
гл. ас. д-р Никола Вангелов и системните ни администратори Иван Ангелов и Тихомир Лазаров, както и Гриша Атанасов, 
които оказа подкрепа в информационното обезпечаване на конференцията. Всички колеги от организационни комитет 
участваха в многобройни срещи офлайн и онлайн, заеха се с комуникацията с участниците по панели, погрижиха се да 
обезпечат и осигурят протичането на панелите, включително като събраха предварително презентации на участниците, 
отговаряха за техническите параметри на панелите и за записите. Бяха ангажирани дори и след конференцията с 
изготвянето на допълнителни материали. Още веднъж искам да им благодаря. Специална благодарност към гл. ас. д-р 
Мая Василева, която придвижи проекта, преформатира го в съответствие с епидемиологичната обстановка. Благодаря и 
на всички участници, на колегите от факултета, които се включиха и показаха, че факултета работи, като едно научно 
звено с много висок авторитет на национално равнище. Много докторанти бяха активни в този форум, благодарение на 
тяхната активност провеждаме и докторантски семинари. Докторантския семинар, който се проведе в началото на месец 
декември миналата година протече изключително успешно с тридесет и един докторанти. Планираме нов докторантски 
семинар за 27 ноември 2020 г., общофакултетски, който очаквам да се проведе по същия начин.  

Доста комисии работиха в научноизследователското поле, искам специално да благодаря на всички участници в 
тези комисии. Те спомогнаха за изработването на много критерии и за спазването на всички срокове по процедури, 
които са изключително важни. Тези комисии загубиха двама много активни и прекрасни свои членове доц. Дееничина и 
доц. Ковачева, за което всички много съжаляваме. Разчитам на Общото събрание да попълни Атестационната комисия 
с други колеги, които са готови да отделят от личното си време за да участват в тези комисии. Благодаря на цялата 
академична общност за участието и подкрепата на всички инициативи, които деканското ръководство организира, както 
и за техните собствени инициативи, които са не по-малко важни и показват, че успяваме да създадем една атмосфера 
на общо желание за научна и професионална изява. Благодаря Ви. 
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Доц. д-р Ефрем Ефремов: Благодаря на професор Ефтимова. Давам думата на доц. д-р Мануела 
Манлихерова.  

Доц. д-р Мануела Манлихерова, зам.-декан на ФЖМК: Уважаеми колеги, искам да отбележа някои от основните 

моменти в работата на факултета по отношение на международната дейност. Повечето беше казано вече от професор 

Вълканова. Аз искам да фокусирам Вашето внимание върху няколко факта – ФЖМК сключи Меморандум за 

сътрудничество с Детския фонд на ООН (УНИЦЕФ) и Асоциацията на Европейските журналисти (АЕЖ), с което 

включи като основен приоритет в дейността си подобряване на благосъстоянието на децата и младежите и защита на 

техните права, с което включи като основен приоритет в дейността си подобряване на благосъстоянието на децата и 

младежите, и защита на техните права. С цел прилагане на международните стандарти и най-добрите практики бе 

иницииран факултативен курс за етично отразяване на децата, много добре приет от студентите. Сътрудничеството ще 

продължи по посока на създаване и утвърждаване на умения у студентите в областта на медийната грамотност. 

Меморандумът обхваща срока на действие на програмата на УНИЦЕФ в страната до 2022 година. 

Другото, което бих искала да кажа във връзка със сътрудничеството на факултета с европейските организации, 

това е възможността на факултета да бъде част от европейския проект съвместна инициатива на европейската 

асоциация за обучение на журналисти (EJTA), института Ерих Брост и университета в Дортмунд. Тандем проектът 

установи контакти между европейските и африканските обучители по журналистика. В резултат на това бе организирана 

двудневна визита на колегата проф. Леви Обоньо, декан на факултета по журналистика на университета в Найроби, 

Кения. Той посети  Софийския университет на 21 и 22 октомври 2019 година и  се срещна с преподавателския състав на 

ФЖМК, студенти, както  и с представители на журналистическата общност и се създаде възможост да обменим ценни 

академични практики.  

В ход е с присъединяването на факултета към проекта EU Factcheking, отново ръководен от EJTA. Инициативата 

възнамерява да се създаде устойчива учебна програма за проверка на факти в рамките на европейската мрежа от 

училища по журналистика и да способства нашите  студенти да развият умения да разпознават дезинформацията, като 

формират задълбочени интереси към демократичните процеси. От септември факултетът участва в методологическите 

срещи на международния екип. От пролетта се планира да има реално участие на български студенти, което за тях е 

възможност да работят със своите колеги в международна среда, макар и дистанционно и да има публичност на техните 

резултати чрез европейската платформа на EU Factcheking.  

С цел по пълно информиране и постигане на интеграция между теория и практика в международния панел на 

конференцията, която се проведе миналата седмица беше поканен специално лидерът на проекта Надя Визерс, 

директор на EJTA.  

Другото, което бих искала да кажа в контекста на международното сътрудничество, е че Факултетът по 

журналистика и масова комуникация стана партньор на международна конференция MEDCOM, организирана от 

международния институт по управление на знанието в Куала Лумпур и два италиански университета в Рим и Каляри. 

След извънредната ситуация, която сериозно засегна света, организаторите решиха да отложат събитието за 

следващата година. От българска страна са избрани трима колеги за рецензенти, одобрени двама докторанти като 

участници. В специалното издание, посветено на ефектите от пандемията, миналата седмица много успешно със свое 

изследване се представи наш докторант Ваня Божилова.  

По отношение на Еразъм мобилността и практиките, мисля, че професор Вълканова говори достатъчно. Искам 

само да добавя, че се установи и спазва редът, установен от академичния календар на международния отдел на СУ 

„Св. Кл. Охридски“. Ако има въпроси към тази дейност, аз съм готова да отговарям.  

Именно с цел да се пресекат експертни гледни точки на теоретици и практици с голям опит от различни 

европейски страни бе конструиран специален международен панел на тема „Бъдещето на качествената журналистика, 

кросконтинентални гледни точки“ в програмата на конференцията на факултета и се надявам, че всички, които са 

посетили този панел са останали доволни от информацията, от идеите и от възможността да научат от експерти някои 

от новите неща, които се случват в тази сфера.  

По отношение на проектните дейности бяхме поканени като ключов партньор от Института за комуникационни 

изследвания в Македония, по проекта по Еразъм+ „К2 стратегическо партньорство“, свързан с реализирането на онлайн 

платформа за комуникация, подчинена тематично на околната среда. Изключителна експертност на този проект, но за 

съжаление македонската агенция по Еразъм не одобри проекта. Въпреки всичко, партньорите ни от Македония се 

обединиха около становището, че ще използват този проект и ще потърсят алтернативно финансиране. Надяваме се 

следващата година да има развитие.  

За всичките инициативи на фонд научни изследвания на Софийски университет, колегите са информирани 

своевременно.  

В заключение бих искала да кажа, че участието във всякакви международни инициативи допринася за 

приравняване на обучението във факултета към европейските стандарти.  

Благодаря Ви за вниманието. 
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Доц. д-р Ефрем Ефремов: Благодаря на доц. Манлихерова. Мисля, че можем да преминем към ТРЕТА ТОЧКА от 
дневния ред. Давам думата на членовете на Общото събрание за изказвания по отчетите на деканското ръководство.  

Действително на никое ръководство не пожелавам да попада в условията, в които работи това ръководство през 
изминалата година, пандемията и коренната промяна на организацията на обучение. С чувство на задоволство мога да 
кажа, че деканското ръководство взе много достойно този изпит, който беше наложен от времето.  

Колеги, имате ли изказвания по доклада? Давам думата на гл. ас. д-р Калин Калинов. 

Гл. ас. д-р Калин Калинов: Бих искал и аз да се присъединя към изразяването на признателност към деканското 
ръководство. Всички бяхме изправени пред сериозни предизвикателства в своята работа в последните месеци. Смятам, 
че нашия факултет, на база на това, което говоря и с колеги и със студенти в други учебни заведения, беше от тези, 
които своевременно и бързо реагираха на новите обстоятелства. В тази връзка благодаря на колегите и на деканското 
ръководство, че ни подкрепи и направи всичко възможно за да се състои учебен процес и то максимално ползотворен в 
тези обстоятелства.  

Доц. д-р Ефрем Ефремов: Давам думата на проф. дфн Христо Кафтанджиев. 

Проф. дфн Христо Кафтанджиев: Уважаеми колеги, по отношение на дистанционното преподаване във ФЖМК 
- според мен преподавателите се справят много добре с преподаването онлайн. Основните причини за това е 
желанието и уменията им да работят по този начин, както и компютърната инфраструктура, която на факултетно и на 
университетско ниво функционира добре. Голямата част от студентите също се интегрираха безпроблемно в онлайн 
преподаването и изпълняват съвестно задълженията си по отношение на учебния процес. Отлично е и, че започна да 
функционира системата за антиплагиатство. Тя има сериозен ефект върху студентите по отношение на взаимстването 
на текстове. 

По отношение на учебната инфраструктура на ФЖМК - лично за мен аудитория 13 е най-важната във факултета. 
Преподавам непрекъснато именно там. В момента тя е в отлично състояние – ремонтирана е, боядисана е, сменен е 
ламинатът и дограмата и може да бъде затъмнявана качествено. Дейта проекторът работи безпроблемно, а има и 
голям мултимедиен екран. В 14 аудитория бих предложил дейта проекторът да бъде заменен. Хубаво би било в южните 
аудитории да се постави и по-стабилна защита против слънцето, за да може да използваме пълноценно дейта 
проекторите. 

По отношение на работата на администрацията на ФЖМК - лично аз искам да благодаря и на администрацията 
на факултета, с която непрекъснато работя, както и на Декана и на всичките зам.-декани. Помагат ми във всяко едно 
отношение и са много доброжелателни. 

По отношение на ремонта на ФЖМК - отлично е, че продължава и ремонтът на останалата част от зданието. 
Това е сериозна финансова инвестиция от страна на Софийския университет, която вероятно е непосилна за бюджета 
на Факултета. 

В заключение бих казал, че всичко това е свидетелство за високото качество на студентите, преподавателите и 
на административния и академичен мениджмънт на Факултета и на Университета. 

 
Доц. д-р Ефрем Ефремов: Благодаря на проф. Кафтанджиев. Колеги, ако няма други мнения, изказвания и 

въпроси предлагам членовете на Общото събрание да гласуват прекратяване на дискусията по отчета на декана и 
заместник-деканите.  

След проведеното явно гласуване:  
списъчен състав - 53 
регистрирани  - 46  
редуцирани - 2 
отсъстващи - 5 
гласували “ЗА” - 41 
против  - 0 
въздържал се - 0 
Общото събрание прие предложението.  

Доц. д-р Ефрем Ефремов: Моля да гласуваме приемането на отчета на декана и заместник-деканите.  

След проведеното явно гласуване:  
списъчен състав - 53 
регистрирани  - 46  
редуцирани - 2 
отсъстващи - 5 
гласували “ЗА” - 41 
против  - 0 
въздържал се - 1 
Общото събрание прие отчета на деканското ръководство. 
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Доц. д-р Ефрем Ефремов: Давам думата на професор Вълканова.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Благодаря на всички колеги, които се изказаха. Благодаря на всички колеги, 
които ни подкрепят и видяха в свършеното възможност за положително развитие на нашия факултет. Аз имам 
намерението да продължа тази линия на откритост на уважение към студенти, към колегия и на безспорно енергични 
действия, които ще бъдат нужни и през следващата академична година. Благодаря на Общото събрание на Факултета 
по журналистика и масова комуникация, че оцени положително нашия доклад. Наистина дадохме всичко, на което сме 
способни, за да извършим тези действия и за в бъдеще също ще го правим. Пазете се, бъдете здрави всички и успех в 
завършването на семестъра! Благодаря Ви. 

Доц. д-р Ефрем Ефремов: Благодаря на професор Вълканова. Следва да преминем към ЧЕТВЪРТА ТОЧКА от 
дневния ред, а именно частични избори за попълване на квотите на хабилитираните и нехабилитираните 
преподаватели на Факултетния съвет. На 10 октомври 2019 г. ОС определи числения състав на ФС да се състои от 25 
членове, от които 19 хабилитирани, 2 нехабилитирани, 3 студенти и 1 докторант. 

Колеги, знаете, че гласуването следва да бъде извършено тайно по листа. Предлагам това да стане на урна в 
дните 6, 9 и 10 ноември 2020 г., в стая 11 на ФЖМК, когато ще извършим и гласуването за заместник-председател на 
Общото събрание. Припомням комисията по провеждане на изборите: 

Председател: Доц. д-р Светлозар Кирилов 
Зам.-председател: доц. д-р Поля Иванова 
Членове: доц. д-р Жана Попова 

 гл. ас. д-р Мая Василева 
 гл. ас. д-р Антоан Божинов 
 гл. ас. д-р Георги Александров 
 Георги Радунчев 

Доц. д-р Светлозар Кирилов, председател на Комисията по изборите на ФЖМК: Колеги, ще получите две 
отделни бюлетини. Едната е за частично попълване на хабилитирания състав на ФС, другата е за нехабилитирания 
състав. Можете да гласувате за неограничен брой кандидати от всеки от списъците. Ще бъдат избрани тези, които са 
събрали повече от половината плюс един гласове. Ако някоя от квотите не се запълни, ще се проведе второ гласуване. 

Доц. д-р Светлозар Кирилов, председател на Комисията по изборите на ФЖМК, обяви: Уважаеми колеги, от 
квотата на хабилитираните преподаватели трябваше да изберем 2 колеги.  

След проведеното на 6, 9 и 10 ноември 2020 г., тайно гласуване на урна на членовете на ОС за частично 
попълване на квотата на хабилитирания състав на Факултетния съвет, участваха 34 души (действителни бюлетини 
34) от 46 регистрирани на заседанието проведено на 5 ноември 2020 г.  

Гласували „за“ доц. д-р Мануела Миронова Манлихерова – 19 гласа 
Гласували „за“ доц. д-р Светлана Иванова Станкова – 19 гласа 
Гласували „за“ проф. д-р Луливера Делчева Кръстева – 13 гласа 

Гласували „за“ доц. д-р Поля Иванова Иванова – 12 гласа 
Гласували „за“ доц. д-р Марин Христов Бодаков – 11 гласа 
Гласували „за“ доц. д-р Бисер Валериев Златанов – 9 гласа 
Гласували „за“ доц. д-р Мила Иванова Серафимова – 7 гласа 
Гласували „за“ доц. д-р Ясен Бориславов Бойчев – 7 гласа 
Гласували „за“ доц. д-р Симеон Игнатов Василев  – 4 гласа  

В резултат на проведеното тайно гласуване за частично попълване на квотата на хабилитираните 
преподаватели в състава на ФС влизат: 

Гласували „за“ доц. д-р Мануела Миронова Манлихерова – 19 гласа 
Гласували „за“ доц. д-р Светлана Иванова Станкова – 19 гласа 

Доц. д-р Светлозар Кирилов, председател на Комисията по изборите на ФЖМК, обяви: Уважаеми колеги, от 
квотата на нехабилитираните преподаватели трябваше да изберем 1 колега.  

След проведеното на 6, 9 и 10 ноември 2020 г., тайно гласуване на урна на членовете на ОС за частично 
попълване на квотата на нехабилитирания състав на Факултетния съвет, участваха 34 души (действителни 
бюлетини 34) от 46 регистрирани на заседанието проведено на 5 ноември 2020 г.  

Гласували „за“ гл. ас. д-р Мая Димитрова Василева – 13 гласа 
Гласували „за“ гл. ас. д-р Мая Сенофинова Стоянова  – 9 гласа 

Гласували „за“ гл. ас. д-р Георги Божидаров Александров – 7 гласа 
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Гласували „за“ гл. ас. д-р Петър Любомиров Айолов – 7 гласа  

Гласували „за“ гл. ас. д-р Екатерина Дмитриева Титова Станковски – 6 гласа 
Гласували „за“ гл. ас. д-р Калин Цветанов Калинов – 6 гласа 
Гласували „за“ гл. ас. д-р Лора Симеонова Симеонова – 6 гласа 
Гласували „за“ гл. ас. д-р Мирослава Красимирова Ценкова – 6 гласа  

Гласували „за“ гл. ас. д-р Никола Любомиров Вангелов – 6 гласа  

Гласували „за“ гл. ас. д-р Юлия Здравкова Йорданова-Панчева – 6 гласа  

Гласували „за“ гл. ас. д-р Антоан Василев Божинов – 5 гласа 
Гласували „за“ ас. Анета Милкова Маринова – 5 гласа  

Гласували „за“ гл. ас. д-р Лъчезар Любенов Точев – 4 гласа 
Гласували „за“ гл. ас. д-р Николай Валентинов Колев – 4 гласа  

Гласували „за“ гл. ас. д-р Стилиа-Фелиси Кирилова Паунова – 4 гласа  

Гласували „за“ гл. ас. д-р Димитър Найденов Димитров – 3 гласа 

В резултат на проведеното тайно гласуване за частично попълване на квотата на нехабилитираните 
преподаватели в състава на ФС не е избран представител, тъй като никой от колегите не е събрал повече от 
половината гласове. Необходимо е да се проведе второ тайно гласуване на урна, което ще се извърши в дните 13, 16 и 
17 ноември 2020 г. в стая 11 на ФЖМК. 

След проведеното на 13, 16 и 17 ноември 2020 г., второ тайно гласуване на урна на членовете на ОС за 
частично попълване на квотата на нехабилитирания състав на Факултетния съвет, участваха 26 души 
(действителни бюлетини 26) от 46 регистрирани на заседанието проведено на 5 ноември 2020 г.  

Гласували „за“ гл. ас. д-р Мая Димитрова Василева – 11 гласа 
Гласували „за“ гл. ас. д-р Калин Цветанов Калинов – 8 гласа 
Гласували „за“ ас. Анета Милкова Маринова – 5 гласа  

Гласували „за“ гл. ас. д-р Георги Божидаров Александров – 5 гласа 
Гласували „за“ гл. ас. д-р Антоан Василев Божинов – 4 гласа 
Гласували „за“ гл. ас. д-р Мая Сенофинова Стоянова  – 3 гласа 

Гласували „за“ гл. ас. д-р Мирослава Красимирова Ценкова – 3 гласа  

Гласували „за“ гл. ас. д-р Никола Любомиров Вангелов – 3 гласа  

Гласували „за“ гл. ас. д-р Николай Валентинов Колев – 3 гласа  

Гласували „за“ гл. ас. д-р Петър Любомиров Айолов – 3 гласа  

Гласували „за“ гл. ас. д-р Юлия Здравкова Йорданова-Панчева – 3 гласа  

Гласували „за“ гл. ас. д-р Димитър Найденов Димитров – 2 гласа 

Гласували „за“ гл. ас. д-р Екатерина Дмитриева Титова Станковски – 2 гласа 
Гласували „за“ гл. ас. д-р Лора Симеонова Симеонова – 2 гласа 
Гласували „за“ гл. ас. д-р Лъчезар Любенов Точев – 2 гласа 
Гласували „за“ гл. ас. д-р Стилиа-Фелиси Кирилова Паунова – 2 гласа  

В резултат на проведеното второ тайно гласуване за частично попълване на квотата на нехабилитираните 
преподаватели в състава на ФС влиза гл. ас. д-р Мая Димитрова Василева с 11 гласа „ЗА“ 

Съставът на Факултетния съвет на ФЖМК е попълнен. 

Доц. д-р Ефрем Ефремов: Предлагам на членовете на Общото събрание да преминем към ПЕТА ТОЧКА от 
дневния ред на заседанието, а именно частични избори за членове на Комисия по атестирането.  

За избор на Комисията по атестиране гласуването е явно. Чл.22, ал.1, т.1-4 гласи, че атестирането се 
осъществява от комисия в състав от 5 до 7 души, избрана от ОС. Едно лице не може да бъде член на комисията в два 
последователни мандата. Членовете на комисията по атестирането не подлежат на атестиране през периода на 
мандата си.  

Давам думата на проф. д-р Николай Михайлов. 
Проф. д-р Николай Михайлов: Уважаеми колеги, бих искал да номинирам доц. д-р Дияна Петкова. Тя е един от 

първите колеги, с които влязох и в академични и в приятелски отношения, когато дойдох във факултета и ми направи 
впечатление, че тя притежава и авторитет на изследовател и е търсена от останалите колеги. Смятам, че тя би могла 
да се справи със задълженията, свързани с Комисията по атестирането. 

Доц. д-р Ефрем Ефремов: Аз също бих искал да направя предложение – предлагам доц. д-р Светлана 
Станкова за член на Комисията по атестирането. Отдавна работя с нея и познавам качествата й, както организационни, 
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така  човешки. Мисля, че тя би била един честен и справедлив член на атестационната комисия. Колеги имате ли други 
предложения? Тъй като няма, предлагам да преминем към гласуване. 

Първо нека да гласуваме за предложението доц. д-р Дияна Петкова да бъде включена като член на Комисията 
по атестирането. 

След проведеното явно гласуване:  
списъчен състав - 53 
регистрирани  - 46  
редуцирани - 2 
отсъстващи - 5 
гласували “ЗА” - 38 
против - 0 
въздържал се - 0 

Общото събрание прие за член на Комисията по атестацията доц. д-р Дияна Петкова 

Сега да гласуваме за предложението доц. д-р Светлана Станкова да бъде включена като член на Комисията по 
атестирането. 

След проведеното явно гласуване:  
списъчен състав - 53 
регистрирани  - 46  
редуцирани - 2 
отсъстващи - 5 
гласували “ЗА” - 38 
против - 0 
въздържал се - 0 

Общото събрание прие за член на Комисията по атестацията доц. д-р Светлана Станкова 
 
Доц. д-р Ефрем Ефремов: Колеги предлагам да преминем към ШЕСТА ТОЧКА от дневния ред – разни. Давам 

думата на проф. д-р Грета Дерменджиева. 

Проф. д-р Грета Дерменджиева: Колеги, радвам се, че всички сте здрави и щастливи. Искам да направя едно 
процедурно предложение. Платформата Teams дава възможност да се организира анонимно гласуване по каквато и да 
било тема. Аз предлагам да извършим гласуванията, вместо присъствено във факултета, по този начин, чрез 
платформата. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Това е едно чудесно предложение от проф. Дерменджиева, което аз 
подкрепям. Предлагам тя да се свърже с председателя на комисията по изборите доц. Кирилов и да ни организират.  

Доц. д-р Ефрем Ефремов: Според мен гласуването на урна е по-правилно. Смятам, че трябва да гласуваме 
двете предложения. 

Гласуваме за първото предложение – тайните гласувания да се извършат на урна в дните 6, 9 и 10 ноември 2020 
г., в стая 11 на ФЖМК. 

списъчен състав - 53 
регистрирани  - 46  
редуцирани - 2 
отсъстващи - 5 
гласували “ЗА” - 11 
против  - 0 
въздържал се - 0 

Гласуваме за второто предложение – тайните гласувания да се извършат чрез възможностите на платформа 
Teams. 

списъчен състав - 53 
регистрирани  - 46  
редуцирани - 2 
отсъстващи - 5 
гласували “ЗА” - 27 
против  - 0 
въздържал се - 0 
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Общото събрание прие второто предложение – тайните гласувания да се извършат чрез възможностите 
на платформа Teams. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Важно е да обърнем внимание дали това тайно гласуване чрез платформа 
Teams ще бъде легитимно и дали то няма да предизвика въпроси в Контролния съвет. Важно е да бъдем изрядни за да 
не се бламира изборът за членове на Факултетния съвет. Професор Дерменджиева, има ли начин да докажем 
документално един така проведен избор – чрез скрийншотове, запис или друго? 

Проф. д-р Грета Дерменджиева: За съжаление все още не бих могла да отговоря на този въпрос, но ще 
проверя. 

Доц. д-р Мануела Манлихерова: Колеги, аз съм член на Централната избирателна комисия на Общото 
събрание на Университета и имахме подобно заседание, в което по същия начин се взе решение за онлайн тайно 
гласуване, но чрез платформа zoom. След спорове между юридически запознати колеги се оказа, че zoom ще знае за 
проведеното гласуване, а според наредбите на Университета това не е напълно изрядно. Установи се, че трябва да се 
направи специално запитване и да се даде ясен знак дали това гласуване е валидно или не, съобразно Правилника на 
СУ „Св. Кл. Охридски“. Затова смятам, че може би и ние трябва да сме по-внимателни с взимането на такива решения. 

Доц. д-р Ефрем Ефремов: Очевидно е колеги, че новите технологии, колкото и преимущества да имат, имат и 
своите недостатъци. Затова отново предлагам да извършим тайните гласувания на урна в дните 6, 9 и 10 ноември 2020 
г., в стая 11 на ФЖМК, а когато стане ясно дали възможностите, които проф. Дерменджиева предлага отговарят на 
изискванията, да започнем да ги прилагаме за други съвети. Колеги, ще Ви помоля да гласуваме това мое предложение. 

След проведеното явно гласуване:  
списъчен състав - 53 
регистрирани  - 46  
редуцирани - 2 
отсъстващи - 5 
гласували “ЗА” - 35 
против  - 0 
въздържал се - 0 
Общото събрание прие тайните гласувания да се извършат на урна в дните 6, 9 и 10 ноември 2020 г., в 

стая 11 на ФЖМК. 

Поради изчерпване на дневния ред доц. д-р Ефрем Ефремов закри заседанието.  
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